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Geachte heer Pauwels,  

 

In uw brief van 5 oktober 2018 stelt u vragen over het oneigenlijk gebruik van zorggelden. 

Hieronder vindt u de beantwoording van uw vragen.  

 

1. Bent u het eens met de strekking van ons persbericht? 

Ook het college is van mening dat de zorg in Almelo kwalitatief goed en betaalbaar moet blijven 

en dat de zorggelden ook daar terecht moeten komen waarvoor ze bedoeld zijn.  

Het oneigenlijk gebruik van zorggelden pakken we op verschillende manieren aan. We zetten 

sterker in op contractmanagement. Binnen de aanbesteding voor de Wet maatschappelijke 

ondersteuning en jeugdzorg hebben we met de gemeente Hof van Twente hogere eisen gesteld 

aan zorgaanbieders. Uit recente uitspraken van de rechtbank blijkt ook dat onze nieuwe 

(kwaliteits)voorwaarden de rechterlijke toets doorstaan. Deze lijn zetten we door naar alle 

zorgvormen. Hiermee willen we voorkomen dat partijen waarmee we liever geen zaken doen, 

omdat zij niet voldoen aan onze kwaliteitseisen en voorwaarden, via andere contracten als 

subsidie en PGB toch zorg gaan verlenen met geld van de gemeenten. Komende periode staat in 

het teken van het aanpassen van beleid en de Verordening maatschappelijke ondersteuning en 

jeugdhulp, net als onze subsidievoorwaarden en -afspraken. 

De excessen in de zorg krijgen begrijpelijk veel aandacht en hebben ook de nadrukkelijke 

aandacht van het college. Het college hecht er evenwel aan te benadrukken dat veel 

zorgaanbieders ook de kwaliteit leveren waarvoor zij betaald worden. Om de kosten in het sociaal 

domein in de hand te houden streeft het college naar de inzet van meer algemene voorzieningen, 

waardoor er minder maatwerkvoorzieningen nodig zijn. Waar maatwerk noodzakelijk is, zal dit 

overigens altijd mogelijk blijven.  

 

2. Kan het college van burgemeester en wethouders aangeven wat het nu al doet om 

excessen tegen te gaan?  

De Sociale Recherche Twente wordt ingezet om signalen van fraude te onderzoeken. Daarnaast 

begint fraudebestrijding bij de poort. Bij aanbestedingen wordt ingezet op kwaliteit en integriteit.  

Door deze eisen aan kwaliteit en integriteit door te trekken naar de aanbieders die worden 

ingeschakeld bij een persoonsgebonden budget, wordt frauderen met zorggelden veel minder 

aantrekkelijk gemaakt. Bovendien is het van groot belang de vinger aan de pols te houden door 

goed contractmanagement. Dit gebeurt dan ook.  
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       3.a  Klopt het dat er veel meldingen van mogelijke fraude bij de sociale recherche 

 binnenkomen? 

Gemiddeld komt er twee keer per week een melding van mogelijke fraude bij de sociale recherche 

binnen. Deze meldingen beslaan het gehele sociale domein. Deze meldingen hebben betrekking 

op de Participatiewet, de Wet maatschappelijke ondersteuning, de Jeugdwet en aanverwante 

regelingen.  

     

      3.b  Is de sociale recherche op voldoende sterkte om meldingen op te kunnen pakken? 

Structurele uitbreiding van de capaciteit van toezicht en handhaving vanaf 2019 is wenselijk. 

Hiertoe is een voorstel in voorbereiding.  

 

3.c. Welke instrumenten heeft uw college om oneigenlijk gebruikt zorggeld terug te 

       vorderen? 

In de nieuwe raamovereenkomsten en contracten die we vanaf 2019 aangaan met 

zorgaanbieders voor de Wet maatschappelijke ondersteuning en jeugdwet is opgenomen dat we 

zorggeld kunnen terugvorderen. Dit kan als de verleende zorg (gedeeltelijk) niet is verleend of niet 

(geheel) conform de gestelde voorwaarden is verleend. Of wanneer een maatwerkvoorziening 

door de opdrachtnemer voor een ander doel is ingezet dan met de opdrachtgever 

overeengekomen.  

We hebben er voor gekozen terugvordering juist expliciet op te nemen in onze 

raamovereenkomsten en de contracten met aanbieders. Met name ook omdat terugvordering via 

de publiekrechtelijke weg moeilijk is. Zo wordt in de Wet maatschappelijke ondersteuning het 

aantonen van dubbel opzet vereist. Dit betekent dat zowel opzet bij de zorgvrager moet worden 

bewezen als bij de zorgaanbieder, gericht op het oneigenlijk gebruiken van zorggelden. In de 

praktijk levert dit vrijwel onoverkomelijke bewijsrechtelijke problemen op. Dan staat nog de 

privaatrechtelijke weg open via de onrechtmatige daadsactie. Bewijsrechtelijk is dit evenwel 

ingewikkeld omdat de gemeente bij een persoonsgebonden budget alleen een band heeft met de 

cliënt en niet met de zorgaanbieder. Ook op rijksniveau heeft dit probleem aandacht. Er is een 

wijziging van de Wet maatschappelijke ondersteuning in voorbereiding ten aanzien van de 

terugvordering van oneigenlijk gebruikt zorggeld. Deze wetswijziging moet het terugvorderen van 

oneigenlijke gebruikte zorggelden vergemakkelijken.  

 

 3.d. Op welke wijze wordt het landelijk Woningwaarderingsstelsel (puntensysteem voor 

 huurwoningen toegepast bij toetsing van de hoogte van subsidiabele kosten zoals 

 ingediend door zorgverleners? Vindt er daarbij een toetsing plaats door een onafhankelijke 

 instelling? Zo nee, waarom niet? 

Het landelijk woningwaarderingsstelsel (WWS) wordt niet ingezet bij toetsing van de hoogte van 

subsidiabele kosten. Het woningwaarderingsstelsel, ook wel bekend als het puntensysteem, is 

een systeem dat wordt gebruikt om een redelijke huurprijs vast te stellen voor een sociale 

huurwoning. Het WWS geldt dus niet voor de vrije sector woningen. Dit is geen instrument om 

toe te passen bij toetsing van de hoogte van de subsidiabele kosten.  

 

4. Neemt u aanbevelingen over uit dit persbericht over in het vormen programma ‘Zorg”? 

De capaciteit van toezicht en handhaving willen we structureel uitbreiden om fraude niet lonend 

te maken. Zoals bij de beantwoording van vraag 1 reeds beschreven willen wij ook de eisen die 

we stellen aan zorgaanbieders die worden ingeschakeld in het kader van een persoonsgebonden 

budget, gelijkstellen aan de eisen die gesteld worden aan aanbieders van zorg in natura. Ook dit 

draagt bij aan het tegengaan van zorgfraude. Het wordt voor zorgaanbieders dan immers minder 

makkelijk misbruik van zorggelden te maken. Daarnaast zetten wij in op het creëren van 

algemene voorzieningen om de maatwerkvoorzieningen waar mogelijk af te schalen. 

 

https://www.huurwoningen.nl/info/huurprijzen/
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Wat betreft aanbieders die woonzorg-locaties willen vestigen in Almelo heeft het college op 6 

november 2018 een “Meetlat voor verzoeken tot vestiging woonzorgaanbieders” opgesteld. Doel 

van deze meetlat is om de verzoeken die we krijgen te reguleren vanuit het perspectief dat we, 

mede vanwege de aankomende verdere deregulering, willen voorzien in uitsluitend de lokale 

behoefte. 

 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van Almelo, 

de secretaris,   de burgemeester, 

 

 


